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Rada Miasta i Gminy Kórnik 

SE-BRM.0002.10.2020 

 

 

Protokół nr 27 

 

XXVII Sesja RMiG Kórnik odbyła się 30 grudnia 2020 roku w sali posiedzeń ratusza 

bnińskiego oraz online. Obrady rozpoczęto o godz. 10:00, a zakończono o godz. 18:08  

tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych. 

Obecni: 

1. Anna Maria Andrzejewska 

2. Beata Bruczyńska 

3. Maciej Brylewski 

4. Dominika Buczkowska 

5. Iwona Cupryjak 

6. Stanisław Duszczak 

7. Roman Genstwa 

8. Robert Jankowski 

9. Jarosław Janowski 

10. Magdalena Kosakowska 

11. Iwona Kosmalska 

12. Łukasz Kwas 

13. Adam Lewandowski 

14. Jarosław Mieloch 

15. Magdalena Pawlaczyk 

16. Andrzej Regulski 

17. Jerzy Rozmiarek 

18. Andrzej Surdyk 

19. Jerzy Walczyk 

20. Agnieszka Wiśniewska 

21. Adam Zydroń 
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1. Część I ROBOCZA - Otwarcie Sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie porządku 

obrad: 

Przewodniczący Adam Lewandowski otworzył XXVII Sesję RMiG Kórnik. Powitał 

zebranych. Następnie przypomniał, że podczas każdej Sesji i posiedzenia każdej komisji,  

w siedzibie Rady w ratuszu bnińskim jest przygotowane pomieszczenie wyposażone  

w komputer. W pomieszczeniu tym mieszkańcy mogą wziąć udział w obradach.  Miejsce 

przygotowano zgodnie z wymogami reżimu sanitarnego.  Ponadto każdy mieszkaniec, który 

chce wziąć udział w obradach RMiG Kórnik online, otrzyma link do posiedzenia. O zamiarze 

wzięcia udziału w wybranym posiedzeniu należy poinformować BRM przed danym 

spotkaniem.  

Przewodniczący RMiG Kórnik sprawdził łączność z radnymi i obecność. Stwierdził,  

że w Sesji uczestniczy 20 radnych (radna Anna Maria Andrzejewska spóźniła  

się na posiedzenie). Rada miała kworum i mogła podejmować prawomocne decyzje.  

Przewodniczący przedstawił zasady wynikające z Klauzuli informacyjnej wydanej w związku 

z prowadzeniem transmisji i rejestracji nagrań Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik (dokument 

jest załącznikiem do protokołu). 

Następnie przewodniczący zapytał, czy zebrani mają uwagi do przedstawionego porządku 

obrad Sesji. Radny Stanisław Duszczak zgłosił uwagi (załączone do protokołu w ppkt 7e {n}) 

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły powiedział, że podczas obrad zapozna się z propozycją 

radnego. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław Janowski, Magdalena Kosakowska, 

Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka 

Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 
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Anna Maria Andrzejewska 

 

Przyjęty dokument przedstawiał się następująco: 

1. Część I ROBOCZA - Otwarcie Sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie 

porządku obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej, w tym: 

a) z wykonania przetargów, 

b) z pozyskiwania środków pozabudżetowych, 

c) z działalności Straży Miejskiej w Kórniku, 

d) z prac Komisji Bezpieczeństwa. 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej MiG Kórnik na 2020 rok, 

b) wydatków zamieszczonych w budżecie Miasta i Gminy Kórnik na 2020 rok 

niewygasających z upływem roku budżetowego, 

c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2021, 

d) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, 

f) utworzenia związku powiatowo-gminnego „Wielkopolski Transport 

Regionalny”, 

g) przyjęcia statutu związku powiatowo-gminnego „Wielkopolski Transport 

Regionalny”, 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi Poznańskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej, 

i) wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na rzecz Województwa 

Wielkopolskiego nieruchomości położonej w obrębie Czołowo, 
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j) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie 

umowy użyczenia nieruchomości położonej w Radzewie, 

k) nadania nazwy ulicy w miejscowości Borówiec, 

l) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębów: Biernatki, 

Dębiec i Prusinowo – etap I, 

m) rozpatrzenia skargi na Burmistrza MiG Kórnik, 

8. Interpelacje. 

9. Zapytania. 

10. Wnioski radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Część II – budżetowa: 

a) prezentacja projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej (2021-2032)  

oraz projektu budżetu dla Miasta i Gminy Kórnik na 2021 rok - Burmistrz 

Miasta i Gminy Kórnik, 

b) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu na temat projektu WPF oraz budżetu 

Miasta i Gminy Kórnik na 2021 rok, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów nt. budżetu Miasta i Gminy 

Kórnik na 2021 rok, 

d) dyskusja nad projektem budżetu oraz WPF, 

e) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Kórnik na lata 2021-2032, 

f) rozpatrzenie projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2021 

rok. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Poznańskiemu w 2021 r. 

14. Wolne głosy i wnioski. Informacje. 

15. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący Adam Lewandowski poprosił zebranych o uczczenie Minutą Ciszy pamięci  

i bohaterstwa Powstańców Wielkopolskich biorących udział w walkach, które wybuchły  

27 grudnia 102 lata temu. 

 

2. Wybór sekretarza obrad: 

Na sekretarza obrad wybrano radną Dominikę Buczkowską. 
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Głosowano w sprawie: 

wyboru sekretarza obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, 

Robert Jankowski, Jarosław Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz 

Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dominika Buczkowska 

NIEOBECNI (1) 

Anna Maria Andrzejewska 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik: 

Nie zgłoszono uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XXVI Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław Janowski, Magdalena Kosakowska, 

Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Magdalena Pawlaczyk 

NIEOBECNI (1) 

Anna Maria Andrzejewska 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym: 
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Dokument, który jest załącznikiem do protokołu, został odczytany przez przewodniczącego 

Adama Lewandowskiego. 

Przewodniczący poinformował także, że otrzymał informacje od naczelnika US dotyczące 

analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2019 rok. W stosunku do kilku dokumentów 

wskazano na niewielkie błędy lub poproszono o wyjaśnienia. Indywidualne informacje 

zostały przesłane radnym. Przewodniczący poprosił, by radni, którzy dotąd nie przekazali 

wyjaśnień do BRM, zrobili to do 5 stycznia 2021 roku, do godziny 15.00. Radny Łukasz 

Kwas poprosił o telefoniczny kontakt z radnymi, którzy nie przekazali wyjaśnień. 

 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej: 

Informacje, będące załącznikiem do protokołu, odczytał wiceburmistrz Sebastian Wlazły. 

Radny Maciej Brylewski zapytał o zakres inwestycji i etap prac nad kanalizacją sanitarną 

Błażejewa i Błażejewka (p.8.). Poprosił także o uszczegółowienie informacji nt. rozprawy 

sądowej (p.12.). Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że podczas rozprawy zostali 

przesłuchani przedstawiciele strony powoda. Następna rozprawa odbędzie się 29 marca 2021 

roku. Wtedy zostanie przesłuchany burmistrz. Mowa będzie o czynnościach wykonanych  

na budowie promenady nad jeziorem Kórnickim na wysokości ul. Poprzecznej w Kórniku.  

W sprawie kanalizacji sanitarnej odpowiedzi udzielił wiceburmistrz Bronisław Dominiak. 

Powiedział, że zawarto umowy na opracowanie projektu dla inwestycji  

w obu miejscowościach. MiG Kórnik odpowiada za Błażejewko, Aquanet S.A. za Błażejewo. 

Spotkanie dotyczyło problemów, jakie mogą wystąpić podczas prac. Jeśli projektowanie  

i uzgodnienia będą postępować sprawnie, możliwe jest zakończenie etapu dokumentacji  

do końca 2021 roku i rozpoczęcie w 2022 roku przygotowań do budowy. Wiceburmistrz 

podkreślił, że instalacje obydwu miejscowości są powiązane. Realizacja prac w Błażejewku 

zależy od powodzenia inwestycji w Błażejewie. Radny Maciej Brylewski zapytał,  

czy przewidziane w planach 2 lata na budowę kanalizacji w Błażejewie to realny okres. 

Wiceburmistrz odpowiedział, że tak. Przypomniał jednak, że sytuacja epidemiczna miała  

w 2020 roku wpływ na tempo uzgodnień dokumentacji. Wyraził nadzieję, że nadchodzący 

rok przyniesie mniej utrudnień.  

Radny Maciej Brylewski powrócił do tematu promenady. Zapytał, czy rozprawa, o której 

wspomniano w 12. punkcie sprawozdania burmistrza, dotyczy nieruchomości, na której 

promenada jest wybudowana. Burmistrz Przemysław Pacholski potwierdził. Powiedział,  

że jest to sprawa przeciw MiG Kórnik wniesiona przez spółkę Alex i mieszkańca gminy. 

Dotyczy spraw gruntowych. Radny zapytał, co grozi gminie w przypadku przegranej. 
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Burmistrz wyjaśnił, że powód wnosi o stwierdzenie samoistnego posiadania. Nawet,  

jeśli MiG Kórnik przegra, będzie to początek procedury. Podstawą do zasądzenia 

jakichkolwiek odszkodowań jest rozstrzygnięcie dotyczące prawa własności gruntu. 

Burmistrz powiedział, że po ostatniej rozprawie rozważa wniesienie wniosku do sądu  

o stwierdzenie prawa własności nieruchomości, by przyspieszyć rozstrzygnięcie. Burmistrz 

zaznaczył, że ta sprawa jest prowadzona inaczej, niż dla terenu, na którym promenada  

nie została wybudowana. Podsumowując burmistrz porównał sprawy: 

- w przypadku nieruchomości, na której nie wybudowano promenady powód wystąpił  

o zasiedzenie. MiG Kórnik uważa, że nie miało to miejsca; 

- w przypadku nieruchomości, na której powstała inwestycja powód nie ma możliwości 

udowodnienia praw do ziemi, ponieważ decyzja podziałowa została przyjęta  

przez właścicieli, przeprowadzono postępowanie rozgraniczające między właścicielami 

sąsiadujących nieruchomości.  

Radny Roman Genstwa zapytał, czy ww. sprawy mają wpływ na realizację kładki  

nad jeziorem Kórnickim. Burmistrz Przemysław Pacholski odpowiedział, że nie. Inwestycja 

została podzielona na etapy. Zadania są odrębne prawnie. Burmistrz odniósł się do postępu 

prac nad obecnym etapem. Wskazał, że konstrukcja została przygotowana w Krakowie  

i przywieziona do Kórnika, dostarczono także liny z Włoch. Wszystkie elementy  

są już na placu budowy, będą montowane. Burmistrz zauważył, że ten etap prac ma wpływ  

na zapisy projektu uchwały dotyczącego środków niewygasających (ppkt 7b). Zapłata  

za elementy nastąpi po ich całkowitym montażu i odebraniu prac. Radny Stanisław Duszczak 

zapytał, czy obie sprawy prowadzi ta sama osoba. Burmistrz potwierdził,  

że jest to ten sam sędzia. Przewodniczący Adam Lewandowski wyraził nadzieję,  

że postępowania sądowe szybko zostaną zakończone. Zaznaczył, że niedokończona 

inwestycja denerwuje turystów i mieszkańców. Konflikt uznał za niepotrzebny. Burmistrz 

Przemysław Pacholski podziękował za pomoc w sprawie promenady wiceburmistrzowi 

Bronisławowi Dominiakowi i mecenas Józefie Cieślak oraz pozostałym pracownikom UMiG 

Kórnik.  

Radny Jarosław Mieloch powiedział, że opóźnienia w budowie kanalizacji sanitarnej  

dla Błażejewa i Błażejewska są bardzo duże. Przypomniał, że prace projektowe dla Błażejewa 

miały być zakończone w 2019 roku. Następnie radny zaznaczył, że Aquanet S.A.w realizacji 

zadań opiera się na wskaźniku RLM. Zatem w Błażejewie zaprojektowano sieć tylko  

dla terenów po lewej stronie drogi powiatowej. Radny podkreślił, że MiG Kórnik nie stosuje 

wskaźnika. Zapytał, czy do projektu sieci dla Błażejewka możliwe jest dołączenie ulic Leśnej 
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i Wspólnej z Błażejewa oraz ulic, które bezpośrednio przylegają do drogi powiatowej: 

Spokojnej i Zacisze. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że w Błażejewie 

zostanie uwzględniona nowa zabudowa przy ulicach już objętych opracowaniem oraz ulice 

przyległe do drogi powiatowej. Zakres dla Błażejewka obejmuje całość zabudowy. 

Największy problem techniczny jest z budynkami rekreacyjnymi położonymi najbliżej 

jeziora. Wąskie drogi dojazdowe uniemożliwiają wykonanie odpowiednich wykopów. Trwają 

dyskusje nad rozwiązaniem problemów technicznych. Radny Jarosław Mieloch powtórzył 

pytanie o możliwość dodania ulic Leśnej i Wspólnej z Błażejewa do projektu Błażejewka. 

Zapytał również, czy w związku z faktem, że opracowania dla obu wsi wykonuje  

ten sam projektant, będzie to projekt łączny, kompleksowy. Wiceburmistrz Bronisław 

Dominiak odpowiedział, że dokumentacje będą odrębne, choć zintegrowane. Realizacja prac 

w Błażejewie ma wpływ na zadanie w Błażejewku. Wiceburmistrz zapewnił, że dwie ulice,  

o których mówił radny, będą dołączone do projektu dla sąsiedniej miejscowości.  

Radny Roman Genstwa podkreślił, że wszystkie zadania kanalizacyjne w MiG Kórnik  

są priorytetowe. Zapytał, czy przetarg na budowę kanalizacji sanitarnej w Szczodrzykowie 

zostanie ogłoszony w 2020 roku. Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że został 

ogłoszony w dniu bieżącej Sesji. Termin otwarcia ofert: 29.01.2021, termin zakończenia 

inwestycji: 22.10.2022.  

 

5a) Sprawozdanie z wykonania przetargów: 

Sprawozdanie, które jest załącznikiem do protokołu, odczytała kierownik Wydziału 

Koordynacji Międzywydziałowej UMiG Kórnik Iwona Pawłowicz – Napieralska.  

Radny Jarosław Janowski zapytał, o ile oferty złożone w przetargu na budowę Centrum 

Borówieckiej Aktywności, przewyższały zaplanowane kwoty. Zapytał także,  

czy przewidywany termin realizacji zadania to 2022 rok, czy w sprawozdaniu jest błąd. 

Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że zadanie ma się zakończyć w sierpniu 

2021 roku. Zostanie ogłoszony kolejny przetarg. Burmistrz Przemysław Pacholski 

poinformował, że oferty przewyższały budżet o ponad 100 tys. zł. Środków nie można  

było zwiększyć, gdyż wymagało to zmiany budżetu. Burmistrz postanowił, że kolejny 

przetarg zostanie ogłoszony na tych samych zasadach. Z uwagi na obecną sytuację spadek cen 

jest prawdopodobny, chociaż fakt, że zadanie nie jest standardowe tego nie gwarantuje.  

Po otwarciu ofert drugiego przetargu burmistrz rozważy zwiększenie środków. 

 

5b) Sprawozdanie z pozyskiwania środków pozabudżetowych: 
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Sprawozdanie, które jest załącznikiem do protokołu, odczytała kierownik Wydziału Funduszy 

Pozabudżetowych i Zamówień Publicznych UMiG Kórnik Anna Biernacka.  

Nie zadano pytań. 

 

5c) Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Kórniku: 

Sprawozdanie jest załącznikiem do protokołu. 

Radny Maciej Brylewski zapytał gdzie można przeczytać roczne sprawozdanie z działalności 

Straży Miejskiej. Komendant Tomasz Haremza przypomniał, że od dwóch lat, co roku  

w styczniu przedstawia roczne sprawozdanie podczas Sesji RMiG Kórnik. W lutym 

przedstawiane są sprawozdania miesięczne za styczeń i luty danego roku. Forma 

sprawozdania jest zgodna z rozporządzeniem. Taki sam dokument wysyłany  

jest do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu. Radny zapytał, czy oprócz 

dokumentacji sesyjnej sprawozdanie jest zamieszczone w BIP. Komendant odpowiedział,  

że nie. Radny zaproponował to rozwiązanie, jako łatwiejsze dla mieszkańców. Burmistrz 

Przemysław Pacholski wydał polecenie zamieszczenia sprawozdania w BIP. Przewodniczący 

Rady przypomniał, że Straż Miejska ma swoją stronę internetową, na której także można 

zamieszczać dokumenty. Podkreślił, że wszystkie sprawozdania są jawne. 

Radny Jarosław Janowski zapytał, czy oprócz kontroli deklaracji śmieciowych, prowadzono 

kontrolę jakości segregowania odpadów. Komendant odpowiedział, że tak, we współpracy  

z firmami odbierającymi odpady. Prowadzono także kontrole kompostowników. Radny 

zapytał o reakcje w przypadku stwierdzenia nieprawidłowości. Komendant Tomasz Haremza 

wyjaśnił, że reakcja zależy od oceny sytuacji przez funkcjonariusza. Każdy ma uprawnienia 

do pouczenia i wystawienia mandatu. Radny zapytał o wnioski z kontroli i największe 

problemy. Komendant SM podkreślił, że nie wszędzie jest źle. Ludziom starszym zdarza  

się popełniać błędy ze względu na nawyki. Największym problemem jest składanie  

i aktualizowanie deklaracji. Nie wszyscy rozumieją ten obowiązek.  

Radna Magdalena Kosakowska powiedziała, że 26.12.2020 na rondzie w Kamionkach  

był wypadek. W sprawozdaniu nie ma o tym mowy. Zauważyła, że sprawę zapewne prowadzi 

Policja. Radna wyraziła nadzieję, że zabezpieczono zapis z kamery, którą tydzień przed 

zdarzeniem zamontowano na tym skrzyżowaniu. Zapytała, czy kamera działa. Komendant 

oświadczył, że nie udzieli publicznie informacji o tym, która kamera działa. Potwierdził,  

że postępowanie w sprawie prowadzi Policja. Komendant przyznał, że zdarzają się awarie 

sprzętu. Powiedział, że jeśli radna chce poznać szczegóły sprawy, pokaże jej dokumenty.  
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Radny Maciej Brylewski przypomniał, że radni nie zdecydowali, czy ma powstać komisja 

doraźna zajmująca się tematem odbioru i zagospodarowania odpadów. Nawiązując  

do informacji nt. kontroli wskazał, że 2 uchybienia na 22 kontrole to 9% nieprawidłowości. 

Opierając się na tym wskaźniku można wyliczyć brakujące w systemie kwoty dla całej 

gminy. Radny podkreślił, że kontrole i analiza systemu są konieczne. Burmistrz Przemysław 

Pacholski oświadczył, że działania są prowadzone cały czas. Nie ma na to wpływu powstanie 

komisji. Urzędnicy szukają rozwiązań, które pozwolą na obniżenie stawki. Radni otrzymają 

informacje o efektach działań, w wielu aspektach. Przewodniczący Adam Lewandowski 

przypomniał, że wstrzymano się z decyzją o powołaniu komisji doraźnej, ponieważ 

członkami K.BiF są wszyscy radni i mogą w tym gronie dyskutować nad rozwiązaniami, 

które pozwolą obniżyć stawkę opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów w 2022 roku.  

Radny Stanisław Duszczak, odnosząc się do wypowiedzi radnej Magdaleny Kosakowskiej 

zaznaczył, że sprawozdanie SM obejmuje okres do 20.12.2020, zatem zdarzenie z 26.12.2020 

nie mogło być w nim opisane. 

Następnie zapytał, czy do UMiG wpłynęła odpowiedź na pytania wypracowane przez radnych 

od ZGO Jarocin. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły powiedział, że odpowiedzi zostały 

częściowo udzielone. Dokument przekaże na najbliższe posiedzenie K.ROŚ. Burmistrz 

Przemysław Pacholski wskazał, że do dyskusji można powrócić na K.BiF. Zaznaczył,  

że obecnie kontrole, z uwagi na sytuację epidemiczną, prowadzone są w ramach posiadanych 

przez UMiG Kórnik danych administracyjnych. Przewodniczący Adam Lewandowski 

poinformował, że od posła Franciszka Starczewskiego wpłynęła do Rady odpowiedź  

na Apel dotyczący sytuacji z odpadami. Poseł wysłał interpelację w tej sprawie do Ministra 

Klimatu i Środowiska. Przewodniczący wyraził nadzieję, że głos gminy wpłynie na działanie 

Sejmu. Radny Jerzy Walczyk wyjaśnił, że poseł zareagował na apel wystosowany  

przez radnych Annę Marię Andrzejewską i Jerzego Walczyka w Internecie. Radny Jarosław 

Mieloch zauważył, że gmina Kórnik nie ma takiej mocy, by po jej Apelu wprowadzono 

nowelizację ustawy śmieciowej jeszcze w 2020 roku. Prace sejmowe trwają, decyzje mają 

być podjęte w 2021 roku. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły przypomniał, że Związek Miast 

Polskich oraz Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Województwa Wielkopolskiego również 

przekazały posłom postulaty zbieżne z Apelem RMiG Kórnik. Przytoczył treść pisma.  

 

5d) Sprawozdanie z prac Komisji Bezpieczeństwa: 

Protokół z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego jest załącznikiem  

do protokołu z bieżącej Sesji. 
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Wiceburmistrz Bronisław Dominiak poinformował, że Komisja obradowała w grudniu br.  

i ma nadzieję, że powróci do comiesięcznych spotkań. Radny Stanisław Duszczak 

przypomniał o konieczności poszerzenia składu Komisji o przedstawiciela OSP. 

Wiceburmistrz powiedział, że stosowne zarządzenie zostanie wydane w styczniu 2021 roku. 

 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym: 

Komisja Edukacji, Kultury i Polityki Społecznej – przewodniczący Robert Jankowski: 

Podczas dwóch posiedzeń radni zaopiniowali projekty uchwał na bieżącą Sesję,  

w tym budżetu MiG Kórnik na 2021 rok oraz WPF MiG Kórnik na lata 2021 - 2032. 

Zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności oświatowej w roku szkolnym 2019/ 2020. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska – przewodnicząca Beata Bruczyńska: 

Podczas dwóch posiedzeń radni zaopiniowali projekty uchwał na bieżącą Sesję,  

w tym budżetu MiG Kórnik na 2021 rok oraz WPF MiG Kórnik na lata 2021 – 2032,  

w zakresie zgodnym z przedmiotem działania Komisji. Przewodnicząca uczestniczyła  

w konferencji nt. pasów kwietnych w rolnictwie. Link dla chętnych przekaże do BRM. 

Ustalono, że w marcu 2021 odbędzie się spotkanie z przedstawicielem Spółek Wodnych  

w Śremie. 

 

Komisja Infrastruktury, Rozwoju i Polityki Przestrzennej – przewodniczący Adam Zydroń: 

Podczas dwóch posiedzeń radni zaopiniowali projekty uchwał na bieżącą Sesję,  

w tym budżetu MiG Kórnik na 2021 rok oraz WPF MiG Kórnik na lata 2021 - 2032. 

Wypracowano i przyjęto wnioski do projektu budżetu. Zapoznano się z wnioskami o wydanie 

warunków zabudowy oraz o opracowanie lub zmianę mpzp. Rozmawiano nt. CPK. 

Zapoznano się z pismem nt. harmonogramu budowy i modernizacji dróg, dyskutowano  

nt. publikacji dokumentu. 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – przewodnicząca Iwona Cupryjak:  

Radni zapoznali się z petycjami i rozpatrzyli skargę. Zaopiniowano projekt uchwały  

na bieżącą Sesję. 
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Komisja Budżetu i Finansów - przewodniczący Stanisław Duszczak: 

Podczas dwóch posiedzeń radni zapoznali się i zaopiniowali wnioski do projektów budżetu 

MiG Kórnik na 2021 rok oraz WPF MiG Kórnik na lata 2021 – 2032, dyskutowali  

nt. propozycji. Zaopiniowali projekty uchwał na bieżącą Sesję.  

 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących sprawach: 

Projekty są załącznikami do protokołu. 

 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły poprosił o zmianę porządku obrad Sesji polegającą  

na przeniesieniu projektu uchwały z ppkt 7e na koniec listy uchwał w punkcie 7. Wyjaśnił,  

że pozwoli to pozyskać czas na analizę poprawionego projektu uchwały. 

 

Do obradujących dołączyła radna Anna Maria Andrzejewska. 

Od tego momentu w Sesji uczestniczyło 21 radnych. 

 

Głosowano w sprawie: 

przeniesienia ppkt 7e do ppkt 7n.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

 

Projekt omawiano jako ostatni w bloku uchwał bieżących w p.7. porządku obrad. 

 

7a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej MiG Kórnik  

na 2020 rok: 

Pozytywna opinia K.BiF.  

Skarbnik Katarzyna Szamałek omówiła autopoprawkę do projektu. 

Głosowano w sprawie: 
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autopoprawki do zmiany uchwały budżetowej MiG Kórnik na 2020 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Magdalena Kosakowska 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej MiG Kórnik na 2020 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, 

Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, 

Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, 

Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr XXVII/359/2020 

 

7b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków zamieszczonych w budżecie Miasta 

i Gminy Kórnik na 2020 rok niewygasających z upływem roku budżetowego: 

Pozytywna opinia K.BiF. 

Projekt omówił wiceburmistrz Bronisław Dominiak. Podkreślił, że lista zadań została 

rozszerzona o dwa w stosunku do projektu zaopiniowanego przez K.BiF. Są to: 

- budowa ul. Kwiatowej, Akacjowej i Brzozowej w Gądkach, 
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- budowa wiaty piknikowej w Kamionkach Północnych. 

Radny Maciej Brylewski zwrócił uwagę na brak postępu przy inwestycji: budowa przystanku 

autobusowego na rynku w Kórniku – Bninie. Zapytał o powody. Wiceburmistrz Bronisław 

Dominiak powiedział, że bardzo długo trwało uzgadnianie tymczasowej organizacji ruchu 

drogowego związanej z przeniesieniem przystanku autobusowego. Powtórzył, że sytuacja 

epidemiczna wpływa na proces uzgodnień. Ponadto należy poprawić niektóre zapisy projektu. 

Praca projektanta również jest opóźniona przez covid – 19. Radny zapytał, czy gmina 

określiła termin zakończenia inwestycji. Wiceburmistrz odpowiedział, że tak, jest to koniec 

2020 roku. Wykonawca złożył wyjaśnienia. Kary nie będą naliczane. Dodał,  

że w sprzyjających warunkach atmosferycznych prace powinny trwać 2 miesiące. Radny 

Maciej Brylewski zauważył, że inwestycja była długo przygotowywana. Podkreślił,  

że nie dziwi się niezadowoleniu mieszkańców. Wiceburmistrz zaznaczył, że opracowanie  

i uzgodnienie tymczasowej koncepcji ruchu jest, zgodnie z SIWZ, zadaniem wykonawcy. 

Ponadto, gdy rozpoczęto prace zaczęły się utrudnienia, których rozwiązanie również 

przedłuża choroba. Burmistrz Przemysław Pacholski oświadczył, że opóźnienia  

w realizacjach inwestycji wynikające z sytuacji epidemicznej są i muszą być akceptowane  

przez zamawiającego. Nadmienił, że również w przypadku stowarzyszeń, indywidualnie 

traktowane są wszystkie wnioski dotyczące niewykorzystania lub przeniesienia środków. 

Radny Maciej Brylewski przyznał, że sądził, iż tymczasowa organizacja ruchu była 

uzgodniona przed przetargiem. Radny Adam Zydroń zgodził się, że mieszkańcy  

nie są zadowoleni z przedłużającej się inwestycji, ale wyjaśnienia uznał za wystarczające. 

Zaznaczył jednak, że zadanie realizowane jest w centrum Kórnika – Bnina i powinno  

być traktowane priorytetowo. Zauważył, że gdy prowadzono prace, ich dynamika była 

niewielka. Radny zaapelował o przyspieszenie prac. Burmistrz Przemysław Pacholski 

powiedział, że niedługo rozpocznie się budowa kanalizacji. Mieszkańcy będą doświadczali 

poważnych utrudnień. Wskazał, że aby było lepiej, trzeba przetrwać tymczasowo gorsze 

warunki. Radny Stanisław Duszczak zgodził się przedmówcą. Zauważył, że stan placu 

budowy nie ma wpływu na funkcjonowanie Biblioteki Publicznej oraz na możliwość dojścia 

do przystanku autobusowego. Następnie radny podziękował za poprawienie treści 

uzasadnienia, konieczność tę zgłaszał na posiedzeniu K.BiF.  

Radny Roman Genstwa zaznaczył, że zrozumiałym są uciążliwości występujące  

przy realizacji inwestycji. Zwrócił uwagę wiceburmistrza Bronisława Dominiaka na problem 

ze stanem drogi objazdowej powstałej na czas budowy drogi powiatowej Gądki – 

Szczodrzykowo w Dachowie. Wiceburmistrz zapewnił, że sprawę zgłaszano wielokrotnie 
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wykonawcy i nadzorującym prace. Sytuacja monitorowana jest na bieżąco. Zgłoszenie 

zostanie powtórzone. Radna Iwona Kosmalska podziękowała radnemu Romanowi Genstwie  

za zwrócenie uwagi na problem. Powiedziała, że sama także zgłaszała sprawę do UMiG 

Kórnik. 

Głosowano w sprawie: 

wydatków zamieszczonych w budżecie Miasta i Gminy Kórnik na 2020 rok niewygasających 

z upływem roku budżetowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Magdalena Kosakowska, Adam Zydroń 

Uchwała nr XXVII/360/2020 

 

7c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na błędy edytorskie, które na bieżąco poprawiono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

na rok 2021.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 
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Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

Uchwała nr XXVII/361/2020 

 

7d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na błąd pisarski, który na bieżąco poprawiono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

Uchwała nr XXVII/362/2020 

 

7f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego 

„Wielkopolski Transport Regionalny”: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

 

Radna Iwona Kosmalska zgłosiła problem z połączeniem internetowym. 

 

Projekt został omówiony przez wiceburmistrza Bronisława Dominiaka. Radny Maciej 

Brylewski zapytał, czy przyjęta formuła prawna związku jest ostateczna. Wiceburmistrz 

odpowiedział, że tak. Zaznaczył, że z powodu sytuacji epidemicznej związek powstanie o pół 

roku później, niż pierwotnie planowano. Radny Maciej Brylewski zapytał, czy zostaną 

podtrzymane połączenia dalekobieżne. Wiceburmistrz powiedział, że niektóre. Wskazał,  

że są gminy, które nie wyraziły chęci przystąpienia do związku, ale chcą wspomagać 

transport na swoim terenie. Następnie podkreślił, że kursy będą analizowane i nastąpią 
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korekty połączeń. Radny Maciej Brylewski zauważył, że część połączeń PKS Poznań 

dublowała się z innymi kursami przez/ z gminy Kórnik. Zapytał, czy związek będzie 

przyczynkiem do stworzenia zintegrowanego systemu komunikacyjnego gmin. Burmistrz 

Przemysław Pacholski podkreślił, że głównym celem stworzenia związku jest zapobieżenie 

likwidacji PKS Poznań. Mieszkańcy nie mogą być pozbawieni komunikacji publicznej. 

Podkreślił, że koszty będą optymalizowane, również we współpracy z ZTM Poznań.  

MiG Kórnik przystępuje do związku ponieważ solidaryzuje się z innymi gminami w Powiecie 

Poznańskim, chce zachować połączenia ze Śremem, a także dowozić pracowników do firm  

na swoim terenie. Radny Maciej Brylewski zapytał o sposób liczenia dotacji. Burmistrz 

powiedział, że jej wysokość zależy od liczby przejechanych na terenie danej gminy km. 

Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że wpływ na dotację ma także korekta. 

Kwota dla MiG Kórnik za 2021 rok to 210 tys. zł, może dojść do 250 – 300 tys. zł. Powtórzył, 

że koszty mają być optymalizowane. Radny Jarosław Mieloch poparł utworzenie związku,  

ale przypomniał, że jest to pokłosie działań prezydenta Poznania. Zapytał, czy miasto 

przystępuje do związku i będzie podmiotem współfinansującym. Wiceburmistrz Bronisław 

Dominiak odpowiedział, że tak. 

Głosowano w sprawie: 

utworzenia związku powiatowo-gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

BRAK GŁOSU (1) 

Iwona Kosmalska 

Uchwała nr XXVII/363/2020 

 

7g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia statutu związku powiatowo-

gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny”: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcia statutu związku powiatowo-gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

BRAK GŁOSU (1) 

Iwona Kosmalska 

Uchwała nr XXVII/364/2020 

 

7h) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi 

Poznańskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej: 

 

Radna Iwona Kosmalska poinformowała, że odzyskała połączenie. 

 

Projekt omówił wiceburmistrz Bronisław Dominiak. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Poznańskiemu pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

Uchwała nr XXVII/365/2020 
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7i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie 

darowizny na rzecz Województwa Wielkopolskiego nieruchomości położonej w obrębie 

Czołowo: 

Pozytywna opinia K.BiF. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na rzecz Województwa 

Wielkopolskiego nieruchomości położonej w obrębie Czołowo.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

Uchwała nr XXVII/366/2020 

 

7j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego i zawarcie umowy użyczenia nieruchomości położonej w Radzewie: 

Pozytywna opinia K.BiF. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie umowy użyczenia 

nieruchomości położonej w Radzewie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 
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Uchwała nr XXVII/367/2020 

 

7k) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Borówiec: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy w miejscowości Borówiec.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

Uchwała nr XXVII/368/2020 

 

7l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obrębów: Biernatki, Dębiec i Prusinowo – etap I: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na konieczność poprawienia błędów 

merytorycznych w §3 załącznika nr 2. Błędy na bieżąco poprawiono. 

Głosowano w sprawie: 

rozstrzygnięcia zgodnie z załącznikiem nr 2 do projektu uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębów: Biernatki, Dębiec i Prusinowo – etap I.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 
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Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

 

Głosowano w sprawie: 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębów: Biernatki, Dębiec  

i Prusinowo – etap I.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

Uchwała nr XXVII/369/2020 

 

7m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza  

MiG Kórnik: 

Pozytywna opinia K.SWiP. 

Radny Stanisław Duszczak uznał, że wniosek, który wpłynął do Rady, ma charakter 

polityczny. Porównał pismo z dokumentacją tworzoną przez Feliksa Dzierżyńskiego.  

Złożenie tej treści pisma, po dwóch latach funkcjonowania UMiG Kórnik pod rządami 

burmistrza Przemysława Pacholskiego, radny ocenił jako bezzasadne. Radny wyjaśnił,  

że stanowisko, iż wniosek jest polityczny opiera m.in. na przebiegu kampanii wyborczej  

i opiniach wydawanych podczas jej trwania, a także na faktach:  

- wnioskodawca był kandydatem do RMiG Kórnik, miał swoje cele i może nadal chcieć  

je realizować; 

- przedstawicielka Stowarzyszenia MY Kórniczanie była kandydatką na burmistrza  

i na radną, uzyskała mandat radnej; 
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- Stowarzyszenie nie dało burmistrzowi „100 dni spokoju” po objęciu przez niego 

obowiązków, przez pierwsze sto dni skierowano do UMiG Kórnik bardzo dużo wniosków  

o udostępnienie informacji publicznej, a praca związana z wydaniem odpowiedzi  

nie przyniosła żadnej „wartości dodanej”; 

- Stowarzyszenie występowało do BRM o wydanie nagrań z posiedzeń, mimo, że ma swoich 

przedstawicieli w RMiG Kórnik. Radny uznał, że to kolejne utrudnianie prac, które  

nie przyniosło efektów. Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę, że autor pisma mógł 

wykorzystać pracę ośmiu radnych, którzy uzyskali mandaty jako przedstawiciele 

Stowarzyszenia MY Kórniczanie. Uznał, że na przynależność do Stowarzyszenia  

nie ma wpływu rozwiązanie Klubu Radnych MY Kórniczanie. Radny podkreślił,  

że mieszkańcy wybierają swoich przedstawicieli do udziału w pracach Rady. Ponadto 

wnioskodawca dwukrotnie uczestniczył w posiedzeniach komisji (w czasach reżimu 

sanitarnego), zabierał głos. Radny Stanisław Duszczak powtórzył, że przez dwa lata  

nie wpłynęła tego typu skarga na działania burmistrza. Kontakt z UMiG Kórnik 

zainteresowani mieli zawsze i nadal mają. Radny powiedział, że być może obecne działania  

to wzruszenie kampanii wyborczej na 3 lata przed wyborami. Poruszono także temat 

transparentności prac UMiG Kórnik, przywołując harmonogram budowy i modernizacji dróg, 

którego publikacja rzekomo jest blokowana. Radny Stanisław Duszczak odniósł  

się do przebiegu K.IRiPP, podczas której dyskutowano nt. harmonogramu. Oświadczył,  

że nie jest prawdą, że zerwano kworum. Wskazał, że RMiG Kórnik opowiada  

się za transparentnością działań jej i Urzędu, jednak dokument: harmonogram budowy  

i modernizacji dróg wymaga analizy, gdyż jak radny zauważył, podczas dyskusji okazało  

się, że np. w Kamionkach są drogi, których nie zbudowano od 60 lat. Podsumowując radny 

Stanisław Duszczak wskazał, że fakt, iż do RMiG Kórnik pierwszy raz wpłynęła tego rodzaju 

skarga, świadczy o właściwym pełnieniu obowiązków przez burmistrza. Radny poparł projekt 

uchwały. Radna Magdalena Kosakowska wskazała, że zadaniem opozycji nie jest 

zapewnienie 100 dni spokoju rządzącym. Opozycja ma obserwować, czy dana władza działa 

zgodnie z zasadami. W opinii radnej w MiG Kórnik bywa różnie. Radna Magdalena 

Kosakowska odniosła się do pozytywnej opinii radnego Stanisława Duszczaka nt. dwóch  

lat obecnej kadencji władz samorządowych. Podkreśliła, że sprawujący rządy ograniczyli 

transparentność prac Rady przez zapisy o nieudostępnianiu nagrań z posiedzeń. 

Przypomniała, że za rządów poprzedniego burmistrza wszyscy zainteresowani mieli dostęp  

do nagrań z posiedzeń komisji i całej Rady poprzez wniosek o udostępnienie informacji 

publicznej. Statut MiG Kórnik został w tym zakresie zmieniony. Radna przypomniała,  
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że stało się to podczas jedynego posiedzenia Komisji Statutowej, w którym nie uczestniczyła. 

Radna Magdalena Kosakowska zaznaczyła, że uczestnicząc w posiedzeniach nie będzie  

się zajmowała ich nagrywaniem. Chce, jako radna, mieć dostęp do szczegółowego zapisu 

danego spotkania, gdyż może nie zapamiętać wszystkich szczegółów lub nie uczestniczyć  

w posiedzeniu. Radna oświadczyła, że w bieżącej kadencji ograniczono transparentność prac  

i dostęp do informacji publicznej. W opinii radnej Magdaleny Kosakowskiej w wypowiedzi 

radnego Stanisława Duszczaka znalazły się pomówienia. Następnie radna zauważyła,  

że pismo mieszkańca/ przedstawiciela Stowarzyszenia MY Kórniczanie było kierowane  

do przewodniczącego RMiG Kórnik, a nie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radna 

negatywnie oceniła postępowanie radnych popierających burmistrza na posiedzeniach. 

Oświadczyła, że nagrania obrad powinny być udostępniane, a przywoływanie zasad ochrony 

danych osobowych nie powinno mieć miejsca. Zaapelowała, by włodarze gminy nie bali  

się transparentności. Przewodniczący Adam Lewandowski uznał, że mówiąc o RMiG Kórnik 

nie powinno się używać słów „my” i „wy”. Podkreślił, że Rada jest wspólnotą i zaznaczył,  

że nie podoba mu się, że radna Magdalena Kosakowska uwydatnia podział. Radna 

odpowiedziała, że w RMiG Kórnik są podziały i są osoby, które myślą inaczej, niż życzą 

sobie przewodniczący i burmistrzowie. Podkreśliła, że to jest demokracja. Przewodniczący 

Adam Lewandowski zgodził się, że demokracja oznacza różne poglądy. Następnie odniósł  

się do wniosku, skutkiem którego jest omawiany projekt uchwały i do wnioskodawcy. 

Zaznaczył, że autor wniosku przedstawia na portalu społecznościowym informacje niezgodne 

z prawdą. Przewodniczący wyjaśnił, że wniosek otrzymał w dniu Sesji, przeczytał zaraz  

po zakończeniu obrad. Uznał, że treść pisma jest poważna i wymaga wyjaśnienia  

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Przewodniczący podkreślił, że podziwia 

pracownicę sekretariatu burmistrza za jej cierpliwość, mimo nachalności klientów. 

Skrytykował aroganckie zachowanie mieszkańców, szczególnie prominentnych. Radna 

Magdalena Kosakowska zapytała, na czym polega prominentność wnioskodawcy. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jest on przedstawicielem Stowarzyszenia MY 

Kórniczanie. Radny Roman Genstwa powiedział, że radna Magdalena Kosakowska nie może 

winić członków Komisji Statutowej za podjęcie decyzji, na posiedzeniu, w którym radna  

nie brała udziału. Za nieobecność radna powinna winić siebie. Radny zauważył także,  

że radna nie może mówić innym jak powinno być, gdy większość uważa inaczej. Radny 

Roman Genstwa podkreślił, że demokracja polega na tym, że większość ma rację. Radna 

Magdalena Kosakowska zaznaczyła, że to nie ona wywołała bieżącą dyskusję. Powtórzyła,  

że dwa lata temu mieszkańcy mieli wgląd w to, co dzieje się na posiedzeniach komisji. 
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Uznała, że użyto ustawy o ochronie danych osobowych jako pretekstu. Przewodniczący 

Adam Lewandowski przypomniał, że na początku kadencji, przed pracami nad zmianą 

Statutu, przeprowadzone zostało przez specjalistę z WOKISS szkolenie. Jego wynikiem  

jest zapis o nie udostępnianiu przez UMiG Kórnik zapisów z posiedzeń. Powodem  

jest odpowiedzialność za publikowanie. Przewodniczący zauważył, że każdy uczestnik 

posiedzenia może nagrać jego przebieg. Podkreślił, że zdecydowana większość radnych 

poparła rozwiązanie. Następnie przewodniczący przypomniał, że każdy mieszkaniec może 

uczestniczyć w obradach komisji, nawet w czasach epidemii, ponieważ przygotowane  

jest, zgodnie z zasadami reżimu sanitarnego, pomieszczenie z komputerem. Udostępniany  

jest także link do spotkania (po uprzednim zgłoszeniu chęci wzięcia udziału w obradach). 

Radna Magdalena Kosakowska zauważyła, że nie ma żadnej różnicy pomiędzy 

udostępnianiem nagrania przez Urząd, a mieszkańców. Prawo jest takie samo. Uznała,  

że gdyby ustawodawca nie zmusił władz do udostępniania transmisji z Sesji, te też nie byłyby 

jawne. Radny Maciej Brylewski powiedział, że szanuje pracę radnego Stanisława Duszczaka 

w Radzie, ale powiedział, że nie wie, czemu miała służyć wypowiedź nt. Feliksa 

Dzierżyńskiego. Radny podkreślił, że w RMiG Kórnik obowiązują zasady. Zaznaczył,  

że nie podobało mu się wystąpienie radnej Anny Marii Andrzejewskiej na wrześniowej Sesji 

Rady, podczas którego negatywnie wypowiedziała się ona nt. radnej Magdaleny 

Kosakowskiej w kontekście dyskusji nt. cmentarza w Borówcu. Miało to miejsce podczas 

sprawozdania z prac K.IRiPP. Radny Maciej Brylewski oświadczył, że wypowiedzi takie  

jak radnej Anny Marii Andrzejewskiej, czy radnego Stanisława Duszczaka niczego  

nie wnoszą do dyskusji, a źle świadczą o mówiących. Radny Jarosław Janowski podkreślił,  

że nie chce, by osoby z zewnątrz miały fałszywy obraz dotyczący jawności prac Rady. 

Przypomniał, że przebieg obrad odzwierciedla protokół z danego posiedzenia, który  

jest publiczny.  

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza MiG Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, 

Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław Janowski, Iwona 
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Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, 

Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska 

PRZECIW (2) 

Maciej Brylewski, Andrzej Regulski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Magdalena Kosakowska, Jarosław Mieloch, Adam Zydroń 

Uchwała nr XXVII/370/2020 

 

Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że zakres skargi jest absurdalny. Skarżący 

wiedział, że pismo będzie musiało być rozpatrywane przez Radę. Nie mogło zostać 

potraktowane jak prywatna wymiana zdań. Następnie burmistrz przedstawił sposób 

przyjmowania klientów przez UMiG Kórnik w czasach pandemii. Powiedział, że 15.03.2020, 

gdy zatrzymał się świat, wydał zarządzenie ograniczające dostęp mieszkańców do Urzędu. 

Nie było możliwości prowadzenia rozmów osobiście, urzędnicy kontaktowali  

się telefonicznie, oddzwaniali na wszystkie prośby, ale nie kilkanaście razy. Gdy liczba 

zachorowań zmalała, rozpoczęto przyjmowanie zainteresowanych w Urzędzie. Było  

to możliwe po umówieniu na wizytę. Burmistrz wskazał, że gdy skarżący chciał się spotkać 

trwała druga fala epidemii, UMiG ponownie został zamknięty. Ponownie rozpatrywano 

sprawy telefonicznie. Burmistrz wskazał, że przedstawiciel Stowarzyszenia MY Kórniczanie 

zna wszystkie kanały kontaktu z Urzędem. Burmistrz poinformował, że obecnie  

w poniedziałki i wtorki nie rezerwuje czasu wyłącznie dla mieszkańców,  

jak było przed pandemią. Podkreślił, że są mieszkańcy, którzy nie potrafią wykorzystać 

obecnie dostępnych możliwości kontaktu. Zapewnił, że nie wyobraża sobie, by kogoś  

nie wysłuchał, pozostawił bez pomocy. Burmistrz Przemysław Pacholski podziękował  

za odrzucenie absurdalnego oskarżenia. 

 

7e {n}) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości: 

Pozytywna opinia K.ROŚ. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły przedstawił projekt uchwały i szczegółowo omówił 

propozycje korekt. 

Radny Jarosław Mieloch odniósł się do słów wiceburmistrza nt. ujednolicenia druków  

ww. deklaracji. Zauważył, że wielość rozwiązań wynika z dążenia do decentralizacji 
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ośrodków zarządzania. Zgodził się, że jednolity druk to ułatwienie dla mieszkańców  

i urzędników. Wiceburmistrz wyjaśnił, że różnice w drukach wynikają z prawa włodarzy jst 

do ustalania ulg w opłatach za odbiór i zagospodarowanie odpadów. Podkreślił, że wszystkim 

zależy na uproszczeniu druków. Radny Jarosław Mieloch dodał, że należy wnosić o kolejne 

zmiany ustawy śmieciowej. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły zapewnił, że Minister Klimatu  

i Środowiska ma świadomość potrzeby zmian. Radny Maciej Brylewski zauważył,  

że p. 103. deklaracji jest mocno rozbudowany. Zaproponował uproszczenie zapisów. 

Wiceburmistrz wyjaśnił, że liczba wariantów jest pochodną wprowadzenia dwóch ulg. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz 

Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Dominika Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Magdalena Pawlaczyk, Agnieszka 

Wiśniewska 

Uchwała nr XXVII/371/2020 

 

8. Interpelacje: 

Nie złożono. 

 

9. Zapytania: 

Radna Dominika Buczkowska zapytała, dlaczego w przyszłorocznych harmonogramach 

odbioru odpadów rozdzielono dni odbioru frakcji. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły wyjaśnił, 

że zdecydowano, że najpierw będą odbierane śmieci segregowane, ponieważ w przypadku 

niewłaściwej segregacji będą one mogły zostać odebrane następnego dnia, jako zmieszane. 

Spowoduje to zmniejszenie liczby dodatkowych kursów, a Urząd będzie mógł naliczyć 

odpowiednią opłatę. 
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Radny Adam Zydroń zapytał, czy można złożyć reklamację do wykonawcy budynku filii 

Biblioteki Publicznej w sprawie siatki i spływającej rdzy. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak 

przypomniał, że o sprawie rozmawiano na K.IRiPP i zadeklarował wtedy sprawdzenie 

problemu. Wiceburmistrz powiedział, że wg projektu siatka miała być rdzewiona. Kierownik 

Wydziału Inwestycji UMiG Kórnik będzie rozmawiała najpierw z projektantem, potem  

z wykonawcą.  

 

Drugie pytanie radnego Adama Zydronia dotyczyło planów remontowych budynku  

przy ul. Rynek 7 w Kórniku – Bninie. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział,  

że z uwagi na sytuację epidemiczną współwłaściciele poprosili o przesunięcie terminu 

spotkania. Budynek ma być remontowany w 2021 roku.  

 

Radny Adam Zydroń zapytał o szczepienia przeciw covid – 19 w MiG Kórnik. Burmistrz 

Przemysław Pacholski poinformował, że cztery przychodnie z terenu gminy zgłosiły  

się jako punkty szczepień. Obecnie burmistrz nie ma informacji nt. zakwalifikowania 

obiektów. Jeśli je otrzyma, bezzwłocznie przekaże. 

 

Radny Jarosław Mieloch przypomniał wniosek o ustawienie biletomatu na przystanku 

autobusowym przy ul. Rynek w Kórniku – Bninie. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak 

powiedział, że prowadzono rozmowy nt. kosztów zadania, które wynoszą ponad 100 tys. zł. 

Potrzeba także uzgodnień Konserwatora Zabytków. W ramach uczestnictwa w ZTM gmina 

Kórnik mogła nieodpłatnie usytuować jeden biletomat. Wiceburmistrz zaznaczył,  

że ma nadzieję, że od II kwartału 2021 roku bilety będzie można znów kupować  

u kierowców KPA Kombus. Radny zauważył, że biletomat będzie przydatny także  

po zakończeniu epidemii. Przewodniczący Adam Lewandowski zapytał o możliwość 

sprzedaży biletów w sklepie. Wiceburmistrz powiedział, że żaden obiekt nie chciał 

współpracować. Podkreślił, że jest wiele możliwych rozwiązań, nie wyklucza też montażu 

biletomatu. 

 

Radny Jarosław Mieloch poinformował o rozpoczęciu rządowego programu wsparcia  

dla terenów po PGR, w ramach którego rozdysponowanych będzie 250 mln zł. Podkreślił,  

że warto złożyć aplikację. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że urzędnicy 

zapoznają się z możliwościami. 
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Radna Iwona Cupryjak zapytała o prace związane z poprawą bezpieczeństwa na drodze 

wojewódzkiej w Dziećmierowie. Przypomniała, że działania miały się zakończyć  

w 2019 roku. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że projekt został opracowany. 

W 2021 roku zadanie powinno być zrealizowane. Dodał, że Marszałek Województwa Wlkp. 

zadeklarował współfinansowanie. 

 

Radny Jerzy Walczyk powiedział, że 9 grudnia br. wspólnie z radnymi Anną Marią 

Andrzejewską i Robertem Jankowskim złożył interpelację w sprawie kampanii edukacyjnej 

nt. odpadów. Potrzebę przeprowadzenia akcji widać m.in. na przykładzie informacji  

ze sprawozdania Straży Miejskiej. Radny podkreślił, że obniżenie ilości śmieci będzie miało 

wpływ na wysokość stawki. Radni wnioskują o prowadzenie nie tylko materiałowej kampanii, 

ale także wizualnej, filmowej. Różnicowanej pod względem miejsca prezentacji i odbiorców. 

Radny zaznaczył jak wielkim problemem jest produkcja śmieci np. podczas pakowania 

towarów. Burmistrz Przemysław Pacholski przeprosił, za nie przygotowanie odpowiedzi  

na interpelację w terminie.  Powiedział, że kampania edukacyjna jest cały czas prowadzona  

w placówkach oświatowych. Zgodził się, że nieustannie trzeba poszerzać świadomość 

ochrony środowiska, jednak zauważył, że edukacja, np. dotycząca tego, że opakowania  

są niepotrzebnymi odpadami, nie zawsze przełoży się na zmniejszenie ilości śmieci, ponieważ 

konsumenci często nie mają wyboru. Burmistrz Przemysław Pacholski podkreślił, że dopóki 

ustawodawca nie podejmie działań w celu wprowadzenia rozwiązania, polegającego  

na tym, że za śmieci płacimy kupując je, dużo się nie zmieni. Burmistrz poinformował,  

że Stowarzyszenie Metropolia Poznań pracuje nad profesjonalną kampanią informacyjną, 

której przekaz ma być ujednolicony dla mieszkańców wszystkich gmin Metropolii. 

Przewodniczący Adam Lewandowski powiedział, że edukacja jest potrzebna, jednak 

zaznaczył, że obecnie dzieci i młodzież mają większą wiedzę i świadomość nt. segregacji 

odpadów niż dorośli. Podkreślił, że należy także pamiętać o zmniejszaniu objętości śmieci. 

Radny Jerzy Walczyk pozytywnie ocenił informacje nt. działań Metropolii Poznań. Dodał,  

że działania należy podjąć jak najszybciej. 

 

Radny Jerzy Walczyk powiedział, że nie jest do końca zadowolony z odpowiedzi  

na interpelację w sprawie parkingu na terenie WKiUK Wodkom w Kórniku. Zapytał,  

czy ma wnioskować do K.IRiPP w sprawie. Burmistrz Przemysław Pacholski zauważył,  

że w mpzp opracowywanym dla wskazanego obszaru jest ujęty parking. Radny pozytywnie 

ocenił tę informację. 
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Następnie radny opisał sytuację, w której na początku grudnia br. nie zabezpieczono 

oblodzonej drogi ul. Mieczewskiej i rejonu wokół ronda w Kamionkach. Jednym z pojazdów, 

który miał problem z hamowaniem, był autobus KPA Kombus linii 527. Radny uznał,  

że system reagowania na sytuacje pogodowe powinien być bardziej sprawny i skuteczny. 

Radny zapytał, kiedy wyjechał pierwszy pojazd posypujący drogi, ile pojazdów 

wykorzystano, jaka jest kolejność posypywania dróg oraz, czy w sytuacjach trudnych gmina 

może sypać drogi powiatowe. Burmistrz Przemysław Pacholski zapytał, czy radny 

powiadomił Urząd o sytuacji, której był uczestnikiem. Radny odpowiedział, że nie, ponieważ 

chciał sprawdzić sposób i czas reakcji. Burmistrz powiedział, że wskazanego dnia pierwsze 

piaskarki w Kórniku widział dwie godziny po rozpoczęciu opadów. O godzinie  

14 kontaktował się z prezesem WKiUK Wodkom. Polecił zabezpieczenie wszystkich dróg,  

w tym niebezpiecznych miejsc na drogach powiatowych. Po dwóch godzinach rozmawiał  

z radnym Andrzejem Surdykiem, który informował, że spółka wykonała już prace. Burmistrz 

wydał polecenie posypania drogi ul. Mieczewskiej w Kamionkach. Podkreślił, że liczy  

na współpracę radnych i zgłaszanie potrzeb. Zauważył, że wyjazd pługo – piaskarek to koszt 

20 tys. zł dziennie. Burmistrz nie będzie zlecał posypywania dróg zapobiegawczo, zawsze 

gdy zapowiadane są opady.  Reakcja następuje, gdy potrzeby są realne. Burmistrz zaznaczył, 

że brak reakcji na ul. Mieczewskiej w Kamionkach to niedopatrzenie. Radny Jerzy Walczyk 

powiedział, że reakcja nie powinna następować po informacjach o potrzebach/ zagrożeniach, 

a ma być wypracowanym planem działania. WKiUK Wodkom powinien znać niebezpieczne 

miejsca i reagować. Burmistrz powiedział, że tak jest. Zaznaczył, że nie pojawienie  

się sprzętu w jednym miejscu nie świadczy o tym, że system nie działa. Był to błąd ludzki.  

 

Radny Jerzy Walczyk – przewodniczący Komisji Rewizyjnej poprosił wszystkich radnych  

o przekazywanie mu propozycji kontroli, które miałyby zostać przeprowadzone w 2021 roku 

przez Komisję. 

 

Radny Jarosław Janowski zgłosił, że w dniu bieżącej Sesji nie działał parkomat przy ratuszu 

na Pl. Niepodległości w Kórniku. 

 

Następnie radny odniósł się do tematu odśnieżania. Zaproponował, by niebezpieczne miejsce 

przy rondzie w Kamionkach zabezpieczała OSP, która ma tam siedzibę. Burmistrz 

Przemysław Pacholski podkreślił, że na terenie MiG Kórnik jest kilkanaście niebezpiecznych 

miejsc, które są traktowane priorytetowo podczas opadów śniegu i oblodzenia. Powtórzył,  
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że w przypadku ul. Mieczewskiej w Kamionkach zawinił brak komunikacji. Służby mają  

się tam pojawiać.  

 

Radny nawiązał także do rozmowy nt. edukacji ekologicznej. Powiedział, że problemem ludzi 

starszych są przyzwyczajenia. Zwrócił uwagę na rangę edukacji odwróconej, gdy dzieci uczą 

dorosłych. Zachęcił do zastosowania rozwiązania. 

 

Radny zaapelował do zebranych o głosowanie na zgłoszone jego zdjęcie w konkursie,  

w którym można wygrać sprzęt AGD dla potrzebujących. 

 

Radny Roman Genstwa zauważył, że co roku pojawia się problem z reakcją służb na zmianę 

warunków pogodowych.  

 

Odnośnie szczepień przeciw covid – 19 radny powiedział, że centrum medyczne z Kórnika – 

Bnina przyjmuje już zgłoszenia. Szczepienia będą wykonywane wg wieku, rozpoczynając  

od najstarszych. 

 

Radny Roman Genstwa zapytał o odbiór folii rolniczych – punkty składania odpadów  

przez rolników. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły potwierdził, że prowadzono rozmowy  

z firmą Jagrol. Nie podpisano jeszcze umowy. Zabezpieczone mają być dwa punkty na terenie 

gminy, po jednym z każdej strony S11, prawdopodobnie w firmie Jagrol i PSZOK. Z uwagi  

na przesunięcie limitu pomocy de minimis program odbioru folii przedłużono do 28.02.2021. 

Szczegółowe informacje będą przekazywane w następnym tygodniu, przy pomocy sołtysów. 

 

Radna Dominika Buczkowska zapytała o losy systemu dyscyplinowania kierowców  

w PN części gminy. Przypomniała, że sprawa trwa półtora roku. Potrzebę poparła gminna 

KBRD, ZDP nie. Radna powiedziała, że w dniu bieżącej Sesji rozmawiała ze specjalistą  

z Wydziału Ruchu Drogowego Starostwa Poznańskiego nt. wizji lokalnej. Zapytała,  

czy MiG Kórnik informowała zarządcę drogi o finansowaniu inwestycji. Wiceburmistrz 

Bronisław Dominiak powiedział, że tak. Podkreślił, że w sprawie należy prowadzić rozmowy, 

przekonać zarządcę drogi do argumentów mieszkańców i KBRD. Gdy sytuacja epidemiczna 

pozwoli, rozmowy będą ponowione. Radna Dominika Buczkowska poinformowała,  

że mieszkańcy otrzymują różnej treści pisma w sprawie. Można z nich wywnioskować,  

że ZDP nie wie, że MiG Kórnik chce finansować inwestycję. Wiceburmistrz Bronisław 
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Dominiak powiedział, że informacja o finansowaniu została przekazana. Podkreślił,  

że jest to kwestia drugorzędna, a priorytetem jest zapewnienie bezpieczeństwa.   

 

Radny Jarosław Mieloch zauważył, że należy rozpocząć przygotowania do odbioru zużytych 

baterii fotowoltaicznych. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły powiedział, że urzędnicy 

zainteresują się tematem. 

 

10. Wnioski radnych: 

Do protokołu dołączono dwa wnioski złożone przez radną Annę Marię Andrzejewską, 

dotyczące: 

- instalacji świateł spowalniających w miejscowościach Borówiec, Kamionki, Szczytniki; 

- rozważenia możliwości zmiany godzin poradnictwa obywatelskiego w Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Kórniku w ramach programu prowadzonego przez FUNDACJĘ OCHRONY 

PRAW KONSUMENTÓW S&P. 

Radna omówiła wnioski. 

 

Następnie radna Anna Maria Andrzejewska złożyła ustny wniosek o zmodernizowanie 

fragmentu drogi, zjazdu z S11 na ul. Zbożową w Robakowie.  

 

Radna przedstawiła propozycję wystąpienia z wnioskiem o środki w ramach WRPO na usługi 

społeczne i zdrowotne, termin składania wniosków upływa 19.02.2021. Radna poinformowała 

również o możliwości pozyskania pieniędzy na działania związane z przeciwdziałaniem 

uzależnieniom alkoholowym. Powiedziała, że przeciwdziałanie uzależnieniom jest jedną  

z form pomocy w radzeniu sobie z pandemią. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak zapewnił, 

że możliwości pozyskania środków pozabudżetowych będą rozważone. 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Dokumenty stanowią załączniki do protokołu. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Po przerwie: 
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12. Część II – budżetowa: 

 

12a) Prezentacja projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej (2021-2032) oraz projektu 

budżetu dla Miasta i Gminy Kórnik na 2021 rok - Burmistrz Miasta i Gminy Kórnik: 

Projekty załączono do protokołu. 

Burmistrz Przemysław Pacholski przedstawił prezentację zawierającą szczegóły projektów 

WPF i budżetu MiG Kórnik. 

 

12b) Przedstawienie opinii RIO w Poznaniu na temat projektu WPF oraz budżetu Miasta  

i Gminy Kórnik na 2021 rok: 

Opinie są załącznikami do protokołu. Dokumenty przedstawiła i omówiła skarbnik Katarzyna 

Szamałek. 

 

12c) Przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów nt. budżetu Miasta i Gminy Kórnik 

na 2021 rok:  

Radny Stanisław Duszczak – przewodniczący K.BiF, przedstawił prace Komisji  

nad projektem budżetu i WPF. Radni spotkali się na dwóch posiedzeniach, rozpatrzyli 

wnioski K.IRiPP (komisje EKiPS oraz ROŚ pozytywnie zaopiniowały propozycje  

nie wnosząc zmian). Wnioski nie miały wpływu na Wieloletnią Prognozę Finansową. 

Dokumenty uzyskały pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 

 

12d) Dyskusja nad projektem budżetu oraz WPF: 

Radny Adam Zydroń zapytał ilu letnie będą obligacje oraz ile będzie kosztowała spłata  

29 mln 900 tys. zł.  Burmistrz Przemysław Pacholski wyjaśnił, że zostanie ogłoszony przetarg 

na emitenta. Obecnie trudno sprecyzować zasady. Obligacje zostaną wyemitowane na 10 lat. 

Skarbnik Katarzyna Szamałek powiedziała, że obecnie obowiązuje 1% stawki, a przyjęła 

 dla obliczeń wartość 4%. Jest to około 9,5 mln zł na cały okres.  

Drugi temat poruszony przez radnego Adama Zydronia to budowa lodowiska. Zapytał  

o ostateczny koszt zadania. Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział,  

że po przygotowaniu projektu przedstawi dokument radnym i rozpocznie dyskusję  

nt. inwestycji. Jeśli radni uznają, że zadanie jest zbyt kosztowne, może zostać podjęta decyzja 

o odstąpieniu od prac. Burmistrz podkreślił, że zapis w WPF przeznaczający 0,5 mln zł  

na lodowisko to deklaracja i zgoda na rozpoczęcie przygotowań. Wiceburmistrz Bronisław 

Dominiak przypomniał, że temat szeroko dyskutowano na posiedzeniach komisji. 
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Wskazywano wtedy, że koszt zależy od wariantu. Radny Adam Zydroń przypomniał, że pytał 

o koszty budowy lodowisk – 800m2 
 , w innych miejscowościach. Dane przedstawił  

na K.IRiPP. Radny podkreślił, że informowano go, że bardziej opłacalnym rozwiązaniem  

jest wynajem obiektu. Koszt budowy to równowartość około 12 lat wynajmu. Nie można 

zapomnieć o konieczności zakupienia maszyny do utrzymania lodu i kosztach eksploatacji 

lodowiska. Radny polecił rozważenie opcji dzierżawy. Burmistrz Przemysław Pacholski 

powtórzył, że dyskusja będzie miała miejsce po przedstawieniu kosztorysu. Zgodził  

się z wnioskiem z K.IRiPP, że 0,5 mln zł to za mało, by powstała pełna infrastruktura. 

Burmistrz kolejny raz podkreślił, że środki obecnie przeznaczone na zadanie to deklaracja 

prac nad projektem, nie nad budową. Radna Magdalena Kosakowska powiedziała, że również 

rozmawiała nt. lodowiska, z burmistrz innej gminy. Tam koszt budowy obiektu wyniósł  

1,5 mln zł, roczne koszty magazynowania i utrzymania to ponad 200 tys. zł. 500 tys. zł  

to kwota nierealna na zadanie. Radna zapytała, czy przedstawiciele gminy powinni  

w momencie kryzysu planować inwestycję, która będzie 2, 3, 4 razy droższa, niż obecnie 

zaplanowane środki, tym bardziej, że w imieniu mieszkańców wzięte zostanie prawie  

30 mln zł pożyczki. Radna podkreśliła, że planowany jest wydatek, który zwiększy  

się wielokrotnie, tak jak koszty budowy promenady nad jeziorem Kórnickim. Uznała,  

że lepszym wyborem jest realizacja zadań, które są niezbędne. Burmistrz Przemysław 

Pacholski podkreślił, że UMiG Kórnik szuka możliwości pozyskania dofinansowania  

dla inwestycji. Podał przykład stadionu KCRiS Oaza – Błonie. Burmistrz powiedział,  

że prawdą jest, że nie wiadomo, jaka będzie przyszłość, jednak przypomniał, że nie poparł 

propozycji radnej Magdaleny Kosakowskiej z marca br., by wstrzymać inwestycje z powodu 

pandemii. Dzięki tej decyzji budżet MiG Kórnik zyskał 1,5 mln zł, ponieważ gmina Kórnik 

ogłaszała przetargi w czasie, gdy inne jst tego zaniechały. Burmistrz zaznaczył, że przetargi 

ogłaszano stopniowo, analizując sytuację. Podkreślił, że MiG Kórnik jest stabilna finansowo, 

dlatego takie decyzje mogły być podejmowane. Radna Magdalena Kosakowska 

przypomniała, że w marcu 2020 roku apelowała o wstrzymanie jednej inwestycji – budowy 

kładki nad jeziorem Kórnickim, a nie wszystkich. Radna oświadczyła, że nie zmieni zdania 

nt. tego zadania, ponieważ jego koszt – 30 mln zł oznacza 30 mln zł długu. Radna podkreśliła, 

że jest zwolenniczką inwestowania w infrastrukturę, jednak nie w postaci kładki  

nad jeziorem. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak przypomniał, że wątpliwości radnych 

Magdaleny Kosakowskiej i Adama Zydronia nt. lodowiska dotyczyły także frekwencji. 

Podkreślił, że w obecnych czasach inwestycja w obiekt sportowo - rekreacyjny, to inwestycja 

w zdrowie. Zwrócił uwagę, że środki, o których mowa nie stanowią znacznego obciążenia  
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dla budżetu gminy. Wiceburmistrz przypomniał, że propozycja budowy KCRiS Oaza również 

wzbudziła wiele emocji. Podkreślił, że kolejna oferta dla mieszkańców jest potrzebna. Radny 

Adam Zydroń zauważył, że rolą radnych jest dopytywanie. Przypomniał, że radny  

Jerzy Walczyk prosił o przedstawienie biznesplanu lodowiska. Dokumentu nie dostarczono. 

Radny powiedział, że gdyby burmistrzowie rzetelnie przygotowali biznesplan, nie byłoby 

pytań, które poprzedzają wydatkowanie pieniędzy publicznych. Powtórzył, że rolą Rady  

jest zadawanie pytań i nadzorowanie wydatkowania publicznych środków. Burmistrz 

Przemysław Pacholski odpowiedział, że to Rada podejmuje decyzje, w tym, czy budować 

lodowisko. UMiG Kórnik będzie się starał o dofinansowanie.  

Radny Adam Zydroń zapytał, jakie pozycje obejmuje dofinansowanie do spółki Sater,  

w wysokości 774 tys. zł oraz jakie są plany na kolejne lata. Burmistrz Przemysław Pacholski 

powiedział, że w I kwartale 2021 roku przekaże radnym sprawozdanie finansowe spółki. 

Zaznaczył, że 70% kosztów to podatki, około 10% monitoring wód podziemnych, pozostałe 

to koszty administracyjne i bieżącego utrzymania składowiska. Wiceburmistrz Sebastian 

Wlazły uzupełnił, że podatki płacone w związku prowadzeniem działalności gospodarczej 

wpływają przede wszystkim do budżetu MiG Kórnik. 

Radna Dominiaka Buczkowska zapytała o zakres budowy chodnika przy ul. Piotrowskiej  

w Szczytnikach. Wyraziła nadzieję, że inwestycja będzie zakończona w 2021 roku. 

Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że chodnik będzie budowany do ul. Wesołej 

w Szczytnikach.  

Radny Andrzej Regulski powiedział, że cieszy go fakt zaplanowania dużej liczby inwestycji. 

Zgłosił uwagę do planu budowy instalacji odwodnienia w ul. Szkolnej i na Pl. Powstańców 

Wlkp. w Kórniku. Przypomniał, że już na posiedzeniu komisji sugerował wykonanie  

na ul. Dworcowej korekty studzienki kanalizacyjnej, która podczas ulew stanowi zagrożenie 

dla ruchu drogowego. Pokrywa odbierającej z trzech ulic wodę studzienki podnosi się. 

Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że inwestycja została sprowokowana 

problemami ze wskazaną studzienką. Realizacja zadania umożliwi sprawny odbiór wód  

z ulic: Dworcowej, 20 Października i Wojska Polskiego w Kórniku. 

Drugie pytanie radnego Andrzeja Regulskiego dotyczyło rewitalizacji rynku w Kórniku – 

Bninie. Zauważył, że temat został zaniechany, a wykonanie zadania jest bardzo potrzebne. 

Podkreślił, że jest to część miasta ważna dla mieszkańców i odwiedzana przez turystów. 

Burmistrz Przemysław Pacholski obiecał, że w projekcie budżetu MiG Kórnik na 2022 rok 

zadanie zostanie zapisane. 
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Radna Magdalena Kosakowska oświadczyła, że projekt budżetu MiG Kórnik na 2021 rok  

nie jest dobry. Podkreśliła, że po raz kolejny większość radnych poparła ustalenie 

najwyższych możliwych stawek podatku od nieruchomości i opłaty śmieciowej, mimo 

pandemii. Wyjaśnienia burmistrza w tej kwestii oceniła, jako niewystarczające. Radna 

zauważyła, że wiadomo już o kolejnych opóźnieniach w realizacji inwestycji,  

w tym kanalizacyjnych. Dodała, że pod względem dostępu do kanalizacji sanitarnej  

MiG Kórnik jest jedną z ostatnich w Powiecie Poznańskim. Radna Magdalena Kosakowska 

przypomniała, że harmonogram budowy i modernizacji dróg gminnych nie jest jawny. 

Uznała, że jest tak dlatego, że zapisy dokumentu nie są prawidłowo realizowane. Powtórzyła, 

że trwa budowa kładki nad jeziorem Kórnickim, inwestycji wykonywanej częściowo  

na kredyt, mimo niejasnego stanu prawnego zadania. Radna powiedziała, że budowa kładki 

wiąże się z rezygnacją z realizacji innych inwestycji, na które czekają mieszkańcy. Dodała,  

że propozycja budowy lodowiska również powinna poczekać na lepsze czasy. Wskazała,  

że nie negowałaby planu, gdyby wydatek w wysokości 500 tys. zł był realny. Przypomniała, 

iż doświadczenia innych gmin wskazują na wielokrotnie wyższe koszty takiego zadania.  

Z uwagi na sytuację, plany można odłożyć, a pieniądze przeznaczyć w 2021 roku na budowę 

oświetlenia, czy drogi. Kolejny punkt budżetu, na który radna Magdalena Kosakowska 

zwróciła uwagę, to modernizacja targowiska w Kórniku. Powiedziała, że odpowiedź  

na jej interpelację w sprawie nie uspokoiła obaw. Plan mówi o 600 tys. zł. Radna  

ma wątpliwości dotyczące bieżącej lokalizacji obiektu i możliwości użytkowania. Ponadto 

zaplanowano za mało miejsc parkingowych. Radna określiła obecne targowisko, jako miejsce 

schowane przed ludźmi. Przypomniała, że zaproponowała inną lokalizację, w rejonie węzła 

Kórnik PN S11. Następnie radna Magdalena Kosakowska zwróciła uwagę na brak  

w przyszłorocznym budżecie zapisów nt. BOGK, który został zawieszony w latach 2020 - 

2021 w powodu covid – 19. Radna podkreśliła, że zgłaszanie projektów i konsultacje  

od dwóch lat prowadzone są wyłącznie online. Dodała, że głosowanie w gronie rodziny  

jest bezpieczne i zgodne z prawem. Radna Magdalena Kosakowska porównała plany 

wydatków. Na kulturę (KOK i Biblioteka Publiczna) przeznaczono: 2,5 mln zł, na KCRiS 

Oaza – ponad 11 mln zł. Dofinansowania dla NGO zajmujących się sportem to 750 tys. zł,  

a kulturą 100 tys. zł. Wydatki przewidziane na budowę kanalizacji sanitarnej w 2021 roku  

to 7,5 mln zł, co jest kwotą niższą niż ta przewidziana na roczne utrzymanie KCRiS Oaza,  

czy budowę kładki nad jeziorem Kórnickim (25 mln zł). MiG Kórnik wyda obligacje  

na ponad 30 mln zł, których spłata rozpocznie się w roku wyborczym, a całkowity koszt 

wyniesie 9 – 10 mln zł. Radna Magdalena Kosakowska podkreśliła, że w jej opinii 



 36 

zrównoważony rozwój to równe zadbanie o rozwój fizyczny i kulturalny, infrastrukturę  

dla godnego i bezpiecznego życia oraz rozwój aktywności turystycznej. Dysproporcje  

w projekcie budżetu MiG Kórnik na 2021 rok są wg radnej rażące. Oświadczyła, że będzie 

głosowała przeciw propozycji.  

Radny Roman Genstwa powiedział, że radna Magdalena Kosakowska jest w opozycji, zatem 

nie może chwalić projektu, bo byłoby to zaprzeczeniem jej roli w RMiG Kórnik. Radny 

powiedział, że on może obiektywnie ocenić propozycję przedstawioną przez burmistrza. 

Stwierdził, że zadania zaplanowane w przyszłorocznym budżecie są bardzo ambitne. 

Przypomniał, że na inwestycje przeznaczono 41 mln zł. Budżet określił jako zrównoważony 

finansowo, zadłużenie bezpieczne, nie przekraczające wskaźników. Zauważył,  

że zaproponowano realizację zadań w kolejnych sołectwach. Radny pozytywnie ocenił 

informację przekazaną przez radnego Jarosława Mielocha nt. dofinansowań do terenów  

po PGR. Podkreślił, że ważne jest wybudowanie sieci gazowej, by zminimalizować 

negatywne dla środowiska skutki ogrzewania budynków.  

Radny Roman Genstwa zapytał, czy nadal rozważane jest uruchomienie w Kórniku filii 

Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatu Poznańskiego. Zauważył, że takie instytucje mają 

coraz mniej zadań. 

Przewodniczący Adam Lewandowski powiedział, że budżet MiG Kórnik na 2021 rok  

jest odważny i proinwestycyjny. Gwarantuje dalszy rozwój gminy. Podkreślił, że wszyscy 

mogą być dumni, że żyją w aktywnej gminie, która stawia na turystykę, w której jest zerowe 

bezrobocie. Przewodniczący podkreślił, że kolejni ludzie chcą mieszkać w MiG Kórnik. 

Prowadzone są nowe i nowoczesne inwestycje, zawsze są plany i oczekiwania kolejnych. 

Przewodniczący zauważył, że ludzie często nie doceniają tego, co mają. Przypomniał,  

że są gminy w Wielkopolsce, których budżet na inwestycje wynosi mniej niż 2 mln zł. 

Przewodniczący Rady oświadczył, że niepokoi go konieczność opłacania „janosikowego”. 

Uznał, że samorządy ponoszą karę za gospodarność. Powiedział, że opłata powinna  

być zlikwidowana. Następnie przewodniczący oświadczył, że Skarb Państwa wysługuje  

się samorządami, co można zaobserwować na przykładzie niewystarczającej subwencji 

oświatowej. Przewodniczący zaznaczył, że samorząd kórnicki nie oszczędza na wydatkach  

na system edukacji, jednak nie wiadomo, jak długo będzie mógł kontynuować rozwiązanie. 

Następnie wyraził zadowolenie z zainteresowania firm, które chcą inwestować na terenie 

gminy. Powtórzył, że cieszy się, że żyje w wyjątkowo dobrej gminie. Wyraził nadzieję,  

że uda się zrealizować zaplanowane inwestycje.  
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Radny Maciej Brylewski przyznał rację przewodniczącemu Adamowi Lewandowskiemu,  

że MiG Kórnik ma bardzo korzystne położenia na mapie Polski. Radny powiedział, że martwi 

go fakt, że kolejny rok państwo przekazuje samorządowi coraz mniej środków, a dokłada 

zadań. Pozytywnie ocenił szansę na budowę sieci kanalizacyjnej po dwóch latach  

od zakończenia ostatniej inwestycji. Życzył, by realizacja zadania była sprawna.  

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły odniósł się do wypowiedzi z dyskusji. Powiedział,  

że wskazane zostało, że KCRiS Oaza otrzymuje dotację w wysokości 11 mln zł, jednak radna 

Magdalena Kosakowska nie zauważyła, że Centrum generuje dochody budżetowe  

w wysokości 6 mln zł. Ponadto, nie można zapomnieć o korzyściach niewymiernych 

finansowo. Tego rodzaju dochody przynosi także promenada nad jeziorem Kórnickim.  

Radny Maciej Brylewski zauważył, że sport to nie tylko obiekty, ale i stowarzyszenia. 

Podkreślił, że obiekty bez ludzi są ułomne. Wyraził nadzieję na realizację obietnic  

nt. zwiększenia środków na sport, gdy będzie to potrzebne. Radny podkreślił, że kończący  

się rok był fatalny dla dzieci i młodzieży. Przewodniczący Adam Lewandowski zauważył,  

że jest to jeden z argumentów za budową lodowiska. 

 

12e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Kórnik na lata 2021-2032: 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2021-2032. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska 

PRZECIW (3) 

Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

Uchwała nr XXVII/372/2020 
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12f) Rozpatrzenie projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2021 rok: 

Głosowano w sprawie: 

budżetu Miasta i Gminy Kórnik na 2021 rok, ze zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska 

PRZECIW (3) 

Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

Uchwała nr XXVII/373/2020 

 

Burmistrz Przemysław Pacholski podziękował radnym za pracę nad projektami. Podkreślił,  

że burmistrzowie wsłuchują się w opinie przedstawiane w dyskusjach.  

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Poznańskiemu w 2021r.: 

Pozytywna opinia K.BiF. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w 2021 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 
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Uchwała nr XXVII/374/2020 

 

14. Wolne głosy i wnioski. Informacje: 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na negatywne opinie nt. współpracy MiG Kórnik  

i KPA Kombus z Gminą Środa Wlkp. pojawiające się w średzkiej prasie. Powiedział,  

że jeśli dla funkcjonowania przedsiębiorstwa obsługa gminy Środa nie jest potrzebna 

opowiada się za zakończeniem współpracy. Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział,  

że należy ostudzić emocje tam, gdzie pojawia się polityka. Powiedział, że MiG Kórnik 

powinna być stabilnym partnerem dla innych podmiotów. Zgodził się jednak, że nie można 

kontynuować działań za wszelką cenę i jeśli będzie potrzeba, umowa zostanie rozwiązana. 

Burmistrz zauważył, że średzcy klienci KPA Kombus są zadowoleni, a opinia jednej osoby  

to nie stanowisko wszystkich. Radny poparł zdanie burmistrza w sprawie. 

 

Następnie radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na konieczność uaktualnienia  

na BIP informacji nt. dyżurów radnych, które z uwagi na sytuację epidemiczną  

nie są pełnione stacjonarnie. 

 

Radna Iwona Kosmalska zaapelowała o utrzymanie przejezdności w związku z modernizacją 

drogi powiatowej w Dachowie. Burmistrz powiedział, że wiceburmistrz Bronisław Dominiak 

podejmie interwencję w celu zmniejszenia problemu. Wyjaśnił, że obecnie montowane  

są kolektory wodociągowe. Po zakończeniu tego etapu prac sytuacja się poprawi. 

Wiceburmistrz poprosił o zgłaszanie mu uciążliwości. Radna podziękowała za reakcję  

na zgłoszenie o przejazdach samochodów ciężarowych w omawianym rejonie. 

 

Następnie radna Iwona Kosmalska poinformowała o hałasie słyszanym na ulicach 

Ogrodowej, Szerokiej i Polnej w Robakowie z nieruchomości zajmowanych  

przez obcokrajowców. Burmistrz powiedział, że rozmawiał na ten temat ze służbami. Straż 

Miejska i Policja podejmą działania. 

 

Radna złożyła życzenia powrotu do normalności w Nowym Roku. 

 

Radna Agnieszka Wiśniewska poinformowała o przeprowadzonej tydzień przez Świętami 

Bożego Narodzenia zbiórce dobroczynnej dla domu Dziecka w Bninie. Akcja zorganizowana 

przez wolontariuszy Polski 2050, w porozumieniu z dyrektor placówki, zakończyła  



 40 

się sukcesem. Zebrano środki spożywcze, zabawki i ubrania o wartości około 12 tys. zł. 

Radna podziękowała za zaangażowanie. Złożyła życzenia. 

 

Mieszkaniec gminy, autor skargi (ppkt 7m) negatywnie ocenił wypowiedź radnego Stanisława 

Duszczaka nt. jego wniosku. Następnie powiedział, że sens pisma został zagubiony  

w momencie przekazania pod obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Mieszkaniec 

powiedział, że zwrócił się do burmistrza Przemysława Pacholskiego i radnych w bardzo 

ważnej sprawie – sytemu odbioru i zagospodarowania odpadów. Chciał przedstawić kilka 

spostrzeżeń, z uwagi na propozycję ustalenia najwyższej stawki w kraju. Wniosek przesłał 

przed Sesją Rady. Przedstawiciel Stowarzyszenia MY Kórniczanie podkreślił, że nie uprawia 

polityki. Wyraził nadzieję, że sytuacja w gminie poprawi się w 2021 roku i nie powtórzą  

się ataki personalne na mających inne zdanie. Następnie mieszkaniec złożył zebranym 

życzenia. Zaprosił do wzięcia udziału w akcji organizowanej przez Stowarzyszenie Sołtysów  

- liście przebojów. Wydarzenie ma na celu wniesienie do życia rozrywki i odwrócenie uwagi 

od rzeczywistości. Mieszkaniec zachęcił także wszystkich do wychodzenia z domów, 

uprawiania sportów. Powiedział, że takie aktywności pomogą przetrwać obecną sytuację.  

Radny Stanisław Duszczak wyjaśnił, że porównał wniosek do tych autorstwa Feliksa 

Dzierżyńskiego w kontekście braku wskazania naruszonego paragrafu. Przypomniał, że Feliks 

Dzierżyński mówił: „dajcie mi człowieka, a znajdę na niego paragraf”. Do dzisiaj skarżący 

nie znalazł „paragrafu”, a minęły już 2 miesiące „poszukiwań”. Radny podziękował  

za życzenia, złożył także od siebie.  

Radna Iwona Cupryjak – przewodnicząca K.SWiP podkreśliła, że podczas obrad Komisji  

nie było agresywnej atmosfery. Zaznaczyła, że mieszkaniec miał możliwość poinformowania/ 

przedstawienia swoich argumentów, na poprzedniej Sesji. Mieszkaniec nie czekał  

jednak na możliwość wypowiedzenia się.  

 

Przewodniczący Adam Lewandowski poinformował, że w bieżącym punkcie porządku obrad 

załącznikiem do protokołu jest interpelacja posła Franciszka Starczewskiego, o której 

rozmawiano już w punkcie 5c) bieżącej Sesji, dotycząca systemu odbioru i zagospodarowania 

odpadów. 

 

Przewodniczący powiedział, że kolejna Sesja zostanie zwołana na 27 stycznia 2021 roku, 

odbędzie się w trybie zdalnym. Posiedzenia komisji stałych: 19 i 21.01.2021, również zdalnie. 
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Radna Anna Maria Andrzejewska wyjaśniła, że ww. interpelacja jest konsekwencją apelu 

mieszkańców, który został przekazany parlamentarzyście. Załącznikiem był także Apel RMiG 

Kórnik. Przygotowywane są materiały do kolejnej interpelacji nt. odpadów, która zostanie 

przesłana do Sejmu RP. Radna wyraziła nadzieję, że starania przyniosą efekty.  

 

Przewodniczący RMiG Kórnik złożył życzenia powrotu do normalności. 

 

Burmistrz Przemysław Pacholski zaprezentował Kórnicki Kalendarz 2021. Jest to druga 

edycja wydawnictwa, w którym zamieszczane są zdjęcia wybrane w konkursie. 

 

Burmistrz złożył życzenia świąteczne i noworoczne od wszystkich pracowników UMiG 

Kórnik dla mieszkańców i radnych. 

 

15. Zakończenie Sesji: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Adam Lewandowski zakończył 

XXVII Sesję Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

      

 

        Przewodniczący  

Rady Miasta i Gminy Kórnik  

   /-/ Adam Lewandowski  

 

Protokołowała Helena Cyranik  

 

 

 

 

 

  


